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SIDE 2 AF 14 Dagsorden: 

1. Dagsorden for mødet samt præsentation af studienævnets medlemmer 

ca. kl. 13:00 

 

2. Bemærkninger til referat fra møde den 11. og 18. januar 2024 (bilag) ca. 

kl. 13.05 

3. Konstituering af studienævnet ca. kl. 13.20 

A. Valg af næstforperson (valgt for et år ad gangen) 

Victor Thomsen er indstillet. 

Camilla Sichlau Bruun er valgt som for person og er ikke 

på valg (februar 2022-2025) 

Studieledere Charlotte Bjørnvad (Veterinærmedicin) og 

Anni Øyan (Animal Science) der skal ikke fortages 

indstilling (februar 2022-2025) 

 

4. Godkendelse af studienævnsmedlem Animal Science studerende 

Charlotte Ælkær Meinert ca. kl. 13.25 

5. Studienævnets forretningsorden og Årshjul (bilag) ca. kl. 13.30 

6. Drøftelse af parallelsproglighed og valg af sprog jf. ”Københavns 

Universitetsretningslinjer for brug af engelsk i administrationen og 

officielle organer” (bilag) ca. kl. 13.35  

Det indstilles at studienævnets møder afvikles på dansk og referaterne 

skrives på dansk. 

7. Bekræftelse af udpegning af medlemmer til optagelsesudvalg (bilag) ca. 

kl. 13.40  

- Veterinærmedicin (tekst rettet lidt til siden studienævnsmøde 

11.01.2024) 

- Animal Science 

8. Beslutning vedr. rammer for administrativ afgørelse af 

dispensationsager merit ansøgninger (bilag) ca. kl. 13.45 Carsten Sestoft 

A. Forretningsorden for dispensations udvalg samt udpegning 

af medlemmer (bilag) 

B. Forretningsorden for startmeritudvalg og udpegning af 

medlemmer (bilag) 

C. Administrativ bemyndigelse i merit- og dispensationssager 

(bilag) 

Der forespørges bl.a. om gyldighedsperioden for 

merit kan være længere end de to år, som den er nu. 



 

 

SIDE 3 AF 14  

D. Tavshedspligt for studienævnsmedlemmer (bilag) 

E. Tilmelding til kandidatkurser uden Bsc i veterinærmedicin 

(bilag) 

Behandlingen er overgået fra studienævn til 

fakultetsadministrationen. Måden er beskrevet i notatet, som 

netop er afsluttet.  

 

9. Fortroligt punkt ca. kl.14:05  

V /Carsten Sestoft 

A. Behandling af dispensationsansøgninger (FORTROLIGT 

Bilag) 

Bemærk at det alene er de sager der ikke kan afgøres i 

dispensationsudvalget der behandles på studienævnsmødet. 

B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

har truffet 

 

10. Drøftelse af formelle krav til studerende i relation til start på 

rotationerne (bilag) ca. kl. 14.15 

- Bør bestået kursusattesterne i begge MKR-kurser være forudsætninger 

for alle rotationer? 

Bemærk der ikke er mulighed for ændring i studieordningen 2024/2025. 

 

11. Godkendelse af planlægning af udbud af valgfrie/begrænset 

valgfriskurser på Animal Science i relation til lukning af uddannelsen i 

(bilag) ca. kl. 14.25 

12. Opsamling på bæredygtighedsoplægget (bilag) ca. kl.  14:30 

På studienævnsmødet skal man drøfte hvordan man arbejder videre med 

at understøtte bæredygtighed i uddannelserne 

 

13. Kvote 2-interview spørgeguide skal diskuteres og evt. justeres (bilag 

fortroligt) ca. kl. 14:40 

Der er alene på de overordnede punkter. Studienævnet skal have fokus 

på om spørgeguiden kan målrettes til at opnå en inkluderende 

rekruttering. 

Bilaget er fortroligt og er placeret i fortrolig mappe på Absalon 

 

14. Kommissorium for kommende arbejde med at tilpasse undervisning og 

eksamen i anatomi og fysiologi på den nye studieordning (bilag) ca. kl. 

14:50 

15. Endelig beslutning vedr. placering af kurser på 2. og 3. semester på ny 

veterinær bachelor (bilag) ca. 15:00 



 

 

SIDE 4 AF 14 16. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2024 KA Animal Science 

(bilag) ca. kl. 15.10 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

 

17. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2024 BA Veterinærmedicin 

(bilag) ca. kl. 15.15 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

 

18. Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2024 KA Veterinærmedicin 

(bilag) ca. kl. 15.25 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

 

19. Godkendelse af rammeplaner for efteråret 2024 KA Animal Science 

(bilag) ca. kl. 15.30 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

 

20. Godkendelse af rammeplan for efteråret 2024 BA Veterinærmedicin 

(bilag) ca. kl. 15.35 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

 

21. Godkendelse af rammeplan for efteråret 2024 KA Veterinærmedicin 

(bilag) ca. kl. 15.40 

Kursusansvarlige har haft mulighed for at komme med bemærkninger. 

 

 

22. Meddelelser fra studieledere, uddannelsesråd mv. ca. kl. 15.45 

Studieleder Animal Science:  

Studieleder Veterinærmedicin: 

 

23. Meddelelser ca. 15.50 

A. Endelig godkendelse af mødedatoer  

2024: 

Tirsdag 19.03.2024 

Onsdag 03.04.2024 ekstraordinært møde om ny vet 

studieordninger (kl. 9-13) 

Torsdag 25.04.2024 (ændret fra 23.04.2024) 

Onsdag 22.05.2024  

Tirsdag 11.06.2024 (ændret fra 13.06.2024 da Vet studieleder 

ikke kunne deltage)  

Mandag 24.06.2024 ekstraordinært møde om ny vet 

studieordninger (kl. 13-16) 

Torsdag 22.08.2024 



 

 

SIDE 5 AF 14 Onsdag 25.09.2024 

Tirsdag 22.10.2024 

Onsdag 20.11.2024 

Tirsdag 10.12.2024 

Derudover skal der planlægges datoer for ekstraordinært 

møde/møder vedr. nye studieordninger. 

2025: 

Torsdag 16.01.2025 

 

24. Punkter til næste møde ca. kl. 15:55 

25. EVT ca. kl. 15.59 

 

Referat: 

1) Dagsorden for mødet 

 Dagsorden blev godkendt med et ekstra punkt 26. Adgangskrav og 

udvælgelseskriterier til kandidatuddannelsen i Veterinærmedicin. 

 

2) Bemærkninger til referat fra møde den 11. og 18. januar 2024 

 Studienævnet havde ingen bemærkninger til referatet. 

  

3) Konstituering af studienævnet 

Ad. A.  Valg af næstforperson (valgt for et år ad gangen) 

Victor Thomsen blev valgt. 

Camilla Sichlau Bruun er valgt som for person og er ikke på valg 

(februar 2022-2025) 

Studieledere Charlotte Bjørnvad (Veterinærmedicin) og Anni Øyan 

(Animal Science) er studielederen i perioden (februar 2022-2025). 

 

4) Godkendelse af studienævnsmedlem Animal Science 

studerende Charlotte Ælkær Meinert 

 Studienævnet godkendte at Charlotte Meinert kan indgå i 

studienævnet som repræsentant for Animal Science studerende. Der 

var ikke blevet valgt Animal Science studerende i den almindelige 

valgproces.  

 Efter studienævnets godkendelse skal der gives besked til 

valgsekretariatet der giver den endelige godkendelse på rektors 

vegne. 

 

 



 

 

SIDE 6 AF 14 5) Studienævnets forretningsorden og Årshjul  

 Studienævnets forretningsorden og årshjul blev godkendt. 

  

6) Drøftelse af parallelsproglighed og valg af sprog jf. 

”Københavns Universitetsretningslinjer for brug af engelsk i 

administrationen og officielle organer” 

Studienævnet besluttet at følge indstillingen så studienævnets 

møder afvikles på dansk og referaterne skrives på dansk. 

 

7) Bekræftelse af udpegning af medlemmer til optagelsesudvalg 

 Veterinærmedicin: Studienævnet godkendte og bekræftede at de 

medlemmer der blev besluttet den 11. januar 2024, også er dem der 

skal være fremover. Den tekst der beskriver at det skal være 

undervisningsudvalgsformændene der skal være VIP medlemmerne 

slettes, da det ikke er realiteten pt. 

 

 Animal Science: Anni Øyan Pedersen og Charlotte Meinert. 

Charlotte Meinert kan være med til optag af EU-ansøgningerne. 

 

8)  Beslutning vedr. rammer for administrativ afgørelse af 

dispensationsager merit ansøgninger v Carsten Sestoft 

  

Ad. A. Forretningsorden for dispensations udvalg samt udpegning 

af medlemmer  

Forretningsorden blev godkendt.  

Medlemmer af dispensationsudvalget: Camilla Sichlau Bruun, Anja 

Strate, Rikke Larsen og Charlotte Meinert. 

  

Ad. B. Forretningsorden for startmeritudvalg og udpegning af 

medlemmer 

Forretningsorden blev godkendt.  

Medlemmer af startmeritudvalget: Charlotte Bjørnvad og Victor 

Thomsen. 

Udvalget kan tage sager der berører både bachelor og 

kandidatuddannelsen.  

På et kommende studienævnsmøde skal studienævnet gennemgå 

listen af godkendte kurser. Det er meget vigtigt med gennemgang 

af kurserne, da det giver mulighed for at ændre praksis, hvis der er 

behov for dette. 

 

 



 

 

SIDE 7 AF 14 Ad. C. Administrativ bemyndigelse i merit- og dispensationssager  

Carsten Sestoft gennemgik de administrative bemyndigelser og 

forklarede hvorfor elementer fjernes. Studienævnet var enige.  

Studienævnet besluttede at fastholde at gyldighedsperioden for 

merit fortsat skal være fire år. 

Ad. D. Tavshedspligt for studienævnsmedlemmer  

Victor Tomsen mente at der på et tidspunkt havde være en mere 

”aktiv” tekst i relation til at man kan drøfte sager. Teksten er fundet 

og vil danne grundlag for næste års version. 

  

Ad. E. Tilmelding til kandidatkurser uden Bsc i veterinærmedicin  

Carsten Sestoft orienterede om at behandlingen af sager vedr. 

bachelorstuderendes tilmelding til kandidatkurser er overgået fra 

studienævn til fakultetsadministrationen. Måden er beskrevet i 

notatet, som netop er afsluttet. Han orienterede om at man kan stille 

krav til f.eks. SCIENCE om at der er specifikke krav til de 

studerende, hvis de skal tage kandidatkurser på SUND. Anni Øyan 

Pedersen vil overveje dette og vil komme med et oplæg til et 

kommende studienævnsmøde. 

 

  

9) Fortroligt punkt 

 Ad. A.  Behandling af dispensationsansøgninger 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

 Ad. B. Bemærkninger til de beslutninger dispensationsudvalget 

havde truffet 

 Der var ingen bemærkninger. 

 

 

10) Drøftelse af formelle krav til studerende i relation til start på 

rotationerne 

Bemærk der ikke er mulighed for ændring i studieordningen 

2024/2025. 

 Studienævnet drøftede med udgangspunkt i de nuværende rammer 

for formelle krav til studerende der skal starte på et rotationskursus 

om bestået kursusattest i begge MKR-kurserne skal være krav for 

alle rotationerne: 

 

o Det er svært at dele kursusattesterne op pga. kirurgisk teknik 

ind går i begge kursusattester. I praksis er de opdelt. 



 

 

SIDE 8 AF 14 o Øvelserne der indgår i kursusattesterne udbydes kun i 

efteråret og det er vigtigt at de studerende fokuserer på at 

tage øvelserne. De skal ikke starte på rotationerne, hvis de 

ikke har bestået alt. 

o Hvis der er studerende (der ikke er på det sidste hold) der 

mangler elementer kan de følge næste hold og samle op på de 

manglende elementer. De studerende der er på det sidste 

hold, kan ikke samle op, hvis de mangler elementer. 

o Hvis man deler kravene yderligere op, vil det blive meget 

komplekst at fordele de studerede. Derudover vil det give et 

ekstra pres på holdene i det efter følgende efterår. De 

studerende kan blive 1-1,5 år forsinkede. 

o De nuværende rammer sikrer at de studerende tager 

øvelserne (kursusattesterne) og det er gode rammer. Næsten 

alle studerende består kursusattesterne  

 

Carsten Sestoft orienterede om at det er meget få studerende der 

kommer i klemme 1-2 pr. år. Det er primært dem der er på det 

sidste øvelseshold der kan komme i problemer. 

 

Det er et fagligt krav og er det svært at give dispensation fra. Hvis 

man åbner mere op, kan det give flere problemer og flaskehalse. 

Det er bedre at man sikrer at de studerende tager øvelser og teori 

sammen. 

 

Studienævn besluttede at man vil kunne give dispensation, hvis den 

studerende har bestået den teoretiske eksaminer og den ene 

kursusattest og der er usædvanlige forhold. Det skal være praktisk 

muligt at give dispensationen. 

 

Kursusansvarlig skal inddrages, hvis der skal gives dispensation. 

 

 

11)  Godkendelse af planlægning af udbud af valgfrie/begrænset 

valgfriskurser på Animal Science i relation til lukning af 

uddannelsen 

 Alle kursusansvarlige har godkendt forslag til udbud af kurser for 

studieåret 2026/2027 og 2027/2028. 

 

 

 

 

 



 

 

SIDE 9 AF 14 12)  Opsamling på bæredygtighedsoplægget 

Studienævnsformanden orienterede om at der er blevet sendt mail 

ud til alle kursusansvarlige for at høre om de har bæredygtigheds 

elementer i deres kurser. 

 

På Animal Science er bæredygtighed en integreret del af 

uddannelsen. 

 

I tilbagemeldingerne på veterinærmedicin er det klart at det ikke 

giver mening for alle kursusansvarlige at have bæredygtigheds 

elementer i kurserne.  

 

Der er behov for at identificere de tre søjler der indenfor 

bæredygtighed og de kursusansvarlige skal klædes bedre på til at 

identificere bæredygtighedselementer inden for deres fag og 

undervise i disse. 

Der mangler en definition på hvad bæredygtighed er – er det f.eks.  

fokus på plast man bruger i undervisning, klinikker ol. Materiale 

genbrug er også et fokus i bæredygtighed, da det også siger noget 

om hvordan man tænker. 

Inddragelse af bæredygtighed i undervisningen skal give mening. 

 

Studienævnet skal udarbejde en plan for arbejdet med 

bæredygtighed i uddannelserne. Kompetenceprofilerne på 

studienævnets uddannelser skal ses igennem for at sikre at 

bæredygtighed fremgår som en kompetence på det niveau der er på 

uddannelsen. 

 

Klinikkerne får i fremtiden også LEAF certificering og her indgår 

bæredygtighed som et vigtigt element. Man har brugt LEAF på 

laboratorierne for at reducere klimaaftryk uden det går ud over 

kvaliteten af forskning og uddannelse. 

 

Camilla Sichlau Bruun vil udarbejde et forslag til svar som laves i 

samarbejde med studielederne. 

 

  

13)  Kvote 2-interview spørgeguide skal diskuteres og evt. justeres  

 Det er vigtigt at der er en inkluderende rekruttering. Studienævnet 

drøftede hvordan det kan gøres så man får en mere divers 

studenterpopulation. Fx er det fortsat kun en lille andel mænd, der 

søger ind på og bliver optaget på veterinærmedicin.  

 Studienævnet mente at man skulle lave en tidligere indsats end på 

gymnasiet for at orientere om uddannelsen. Det er vigtigt at 

kommende studerende kan se sig selv i de studerende der kommer 



 

 

SIDE 10 AF 14 ud og præsentere uddannelsen på gymnasier ol. Det gælder også 

åbent hus. 

 

 Der skal udarbejdes et oplæg der skal drøftes på et 

studienævnsmøde. 

 

 Der var ingen bemærkninger til spørgeguide. 

 

14) Kommissorium for kommende arbejde med at tilpasse 

undervisning og eksamen i anatomi og fysiologi på den nye 

studieordning 

 Studienævnet havde følgende bemærkninger til kommissoriet: 

o Det er et godt kommissorie. 

o Punkt ad. 1 hvor der skal udarbejde ramme for stofmængde 

og detaljeringsniveau ifht. ECTS skal kun være 

arbejdsgruppens medlemmer minus undervisere fra 

aftagerkurserne. 

o Punkt ad 2. hvor der skal prioriteres så det passer med ECTS 

kan man supplere med undervisere fra aftagerkurser. 

 

Arbejdsgruppen: 

• Kursusansvarlige/AF-undervisere: Páll Skúli Leifsson, Dan 

Klærke, Vibeke Sødring Elbrønd, Kirstine Callø, Merle 

Friederike Fenner 

• Undervisere fra aftagerkurser: Stine Jacobsen 

(stordyrshospitalet),Anna Müller fra Imaging og Camilla E. 

Nielsen fra kirurgi på familiedyr 

• Undervisningsudvalgsformand IVH: Søren Saxmose Nielsen 

• Studieleder: Charlotte Bjørnvad 

• Repræsentant for studienævnet: Nynne Capion 

• Studerende: Victor Thomsen 

• Studerende: Rikke Larsen 

Charlotte Bjørnvad vil indkalde til et kort indledende møde og 

derefter inddrage undervisere fra aftagerkurser. 

 

 

 

 



 

 

SIDE 11 AF 14  

 

 

15) Endelig beslutning vedr. placering af kurser på 2. og 3. 

semester på ny veterinær bachelor 

 Studienævnet besluttede den 18. januar 2024 at man vil gå videre 

med forslaget om at ændre placeringen af kurserne på 2 og 3 

semester på bacheloruddannelsen. 

  

Studielederen har drøftet forslaget med kursusansvarlige og de er 

indforstået med at semestrene får følgende sammensætning: 

 2. semester: Cellen 2 (5 ECTS) og Anatomi og fysiologi (22,5 

ECTS) 

  3 semester: Infektion, patologi og immunologi 1 (17,5 ECTS) og 

Hold af dyr (10 ECTS) 

 

 Derved gives der mulighed for bedre planlægning og organisering 

af undervisningen i anatomi og fysiologi. 

 

 Tidligere var semesteret sammensat således: 

 2. semester: Hold af dyr (10 ECTS), Cellen 2 (5 ECTS) og 

Anatomi og fysiologi 1(12,5 ECTS) 

 3 semester: Infektion, patologi og immunologi 1 (17,5 ECTS), 

Anatomi og fysiologi 2 (5 ECTS) og Anatomi og fysiologi 

eksamen (5 ECTS)  

 

Camilla Sichlau Bruun sender besked til kursusansvarlige om at 

studienævnet har besluttet ændringen. 

 

Ændringer til oversigten er at der ikke er teori på specielpatologi på 

6 semester. 

 

 Måske kommer der endnu et forslag til ændring på fordelingen af 

kurserne på 1 og 2 semester, så man samler alt Anatomi og 

fysiologi på 2. semester og samler Cellen på 1. semester. 

Studieleder arbejder videre med denne løsning. Der indkaldes til 

møde så snart som muligt med kursusansvarlige på de to semestre. 

Studienævnet skal godkende ændringen på et studienævnsmøde. 

 

16) Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2024 KA Animal 

Science 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

 Eksamensplanen blev godkendt. 



 

 

SIDE 12 AF 14  

 

 

17) Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2024 BA 

veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

Eksamensplanen blev godkendt. 

 

 

18) Godkendelse af eksamensplan for efteråret 2024 KA 

veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

Eksamensplanen blev godkendt. 

 

 

19) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2024 KA Animal 

Science 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

Studienævnet besluttede at godkende rammeplanen med en 

ændring.  

 To kurser havde krav om at et lokale ikke måtte have trapper – det 

er ikke længere et krav.  

 

 

20) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2024 BA 

veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

Eksamensplanen blev godkendt. 

 

 

21) Godkendelse af rammeplan for efteråret 2024 KA 

veterinærmedicin 

Kursusansvarlige har haft planen i høring. 

Rammeplanen blev godkendt. 

 

 

22) Meddelelser fra studieleder, uddannelsesråd mv. 

Studieleder Animal Science:  

Der er 24 Non EU-ansøgere der er blevet behandlet og heraf er 8 

tilbudt optag.  

Studieleder Veterinærmedicin: 

 Ny veterinæruddannelser: der skal nok komme en besked ud til 

korrekturgrupperne. 



 

 

SIDE 13 AF 14  

 

 

 

23) Meddelelser  

Ad. A. Endelig godkendelse af mødedatoer  

2024: 

Tirsdag 19.03.2024 

Onsdag 03.04.2024 ekstraordinært møde om ny vet 

studieordninger (kl. 9-13) 

Torsdag 25.04.2024  

Onsdag 22.05.2024  

Tirsdag 11.06.2024  

Mandag 24.06.2024 ekstraordinært møde om ny vet 

studieordninger (kl. 13-16) 

Torsdag 22.08.2024 

Onsdag 25.09.2024 

Tirsdag 22.10.2024 

Onsdag 20.11.2024 

Tirsdag 10.12.2024 

2025: 

Torsdag 16.01.2025 

24) Punkter til næste møde 

 Studiemiljøundersøgelse med deltagelse af en studievejleder. 

 

25) Evt. 

 Charlotte Meinert fortalte at studerende fra Animal Science og 

Veterinærmedicin deltager i Roskilde Dyrskue og formidler om dyr 

til skolebørn. 

 

26) Adgangskrav og udvælgelseskriterier til kandidatuddannelsen i 

Veterinærmedicin 

 Studienævnet besluttede følgende adgangskrav og 

udvælgelseskriterier til kandidatuddannelsen i Veterinærmedicin: 

o Karakterniveau for bacheloruddannelsen 

o Faglig relevant erfaring, herunder erhvervserfaring og 

relevante udlandsophold. 

 

Ovennævnte gælder for udenlandske ansøgere og svarer til de krav  



 

 

SIDE 14 AF 14 andre uddannelser har valgt at benytte. 

 

Studerende fra KU med en bacheloruddannelse i veterinærmedicin  

har retskrav på at blive optaget. 

Studerende fra Aarhus Universitet med en bacheloruddannelse i  

veterinærmedicin har direkte adgang til at blive optaget uden ekstra  

krav. 

 

Mødet sluttede ca. 16.00. 

 

 

 

 

 

 


	Til stede
	Dagsorden:
	1. Dagsorden for mødet samt præsentation af studienævnets medlemmer ca. kl. 13:00

